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Alambor escalfa
motors per a la
nit dels Premis

José María Fibla
dissenya el
cartell de l'Estel

Jaume Roríndez

presenta·un nou
1-----1.---

IIibre pl'e de

propostes
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El Partit Popular sols cornpleix i

·el 40% del seu programa electpral

TEXT: redacció

FOTOS: joancarlesadell

Així en qüasi totes les
grans àrees de gestió s'e
videncia com la llista con
servadora no ha fet els
deures als que ells matei
xos s'havien compromés
amb la ciutadania i motiu
pel que 4.823 benicarlan
dos i benicarlandes els van
votar. Així mentre que la
primera' lectura que es fa
és l'incompliment del com
promís programàtic es veu
clarament, çom en altres
ocasions s'ha arribat tard i
el PP 'es troba a pocs
mesos de les eleccions
amb nombroses obres
executades parcialment o
que estaran acabades pels
péls per a les eleccions.
Percentualment destaquen
els incompliments dels
apartats de~' Benestar
Social, Serv!9is, Públics,
Medi Ambient, Utbanisme i

Joventut, mentre que
Comerç i Hisenda s'han
esmerat en l'acompliment
dels seus respectius punts.

Aquells aspectes de
vital importància i grans
deficiències per al creixe
ment de la població, com la
depuradora, centre de
salut, comunicacions amb
altres poblacions i el trac
tament de residus no han
estat resolts en la present
legislatura. De la llista que
segueix es pot constatar
com el PP, que encapçala
va Jaime Mundo s'ha dedi
cat a caçar gamusinos i
esforços amb projectes
com el Port Esportiu, Ciu
tat Senior i Centre Comer
cial Costa, d'Azahar en
comptes de les seues pro
meses a la ciutadania.

El que us presentem a
continuació ha estat estret
del programa electoral del
PP del 1999 i és una mos
tra del que van prometre i
del que no han acomplert.

BENESTAR SOCIAL
Adaptar i ampliar el Club de
la 3a Edat i mantindre la
publicació Gent Gran dins
el BIM, A mitges.
Crear 20 places al Centre
Geriàtric per a residents,
No.
Posada en marxa de la Mini
Residència de Discapaci
tats. Sí.
Construcció una residència
per a Discapacitats. Sí.
Eliminació barreres arqui
tectòniques als locals
públics municipals. No.
Ampliació places aparca
ment minusvàlids. No del
tot.
Mantindre el Centre d'Oci.
Desviat al port esportiu.
Signar Convenni ONCE per
crear un Centre Especial de
Treball per persones amb
discapacitat. No.
Adquisició vehicle adaptat
per desplaçaments mi
nusvàlids. No.
Consolidació Camps de
Treball d'Esports Adaptats.
No.
Potenciació de programes
de Protecció de la Dona i la
Familia. Parcialment.

SANITAT
Construcció nou i modern
Centre de Salut. No.
Vigilància i control perma
nent de la població canina.
Parcialment i per inicaiti
va privada.
Control qualitat de les
aigües de les platges. Ho fa
Conselleria.

URBANISME

Arreglar camins rurals amb
col·laboració Diputació i
PAMER. No.
Programes per dotar d'in
frastructures d'urbanització
a cases il'legals que permi
tisquen regularitzar l'actual
situació. No.
Homologació diverses par
tides del poble (Solaes,
Povet, St Gregori i Collet
IFF). Pacialment i per Ini
ciativa privada.
Avinguda Corts Valencia
nes fins la caserna de la
Guàrdia Civil. No.
Urbanització ,Polígon In
dustrial Fasse' 11. A mitges.
Peatonalització del centre
històric. Sí, però sense
resoldre la circulació.
Construcció N'¿va L10lja de
Peix i entorn .pó?tuari. Dic
Llevant i Port E~portiu. En
obres "'-oo
Locals Universitat Popular i
Escola Adults al Molí de
l'OI' S' ,,'t·I. I. ,¡;'

Convenni Fundació Comp
te Fibla per a la construcció
d'un edifici multifuncional.
No.
Rehabilitació Convent Sant
Francesc i façana Auditori.
Sí.
Construcció depuradora
municipal. No.
Comunicacions Ratlla del
Terme i fins Peníscola, No. '
Passeig litoral sud. No.
Construcció dos ponts (Mar
Xica i Avinguda lecla). No.
Comunicacions fins Vinaròs
i Passeig Litoral Nord. No.
Canalitzar el Barranquet
des de la N 340 fins a la
Mar, No.
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De la llista que segueix a l'altra
pàgina i a aquesta es pot dir que el

pp no ha seguit les promeses

•••••••• • laVeU

Editorial

Paraules al vent

AQUESTA setmana LA VEU s'ha propossat analitzar el
que ha fet el PP local, basant-se en el seu programa
electoral. Hem analitzat projecte per projecte i la conclu
sió ha estat contundent, només ha aconseguit acomplir
al voltant del 40% d'allò promés.

Destaca per damunt de tot una qüestió vital, la predo
minància que ha donat a la iniciativa privada en aspec
tes que haurien d'haver tingut que ser d'iniciativa públi
ca, comportant-se en molts dels casos com si fos un
promotor més que hauria d'obtindre benefici. Els exem
ples com Povet, Ciutat Sènior, Port de Benicarló, Centre
Comercial Costa Azahar i el nou Mercadona al Palau
vell, són la evidència d'uns favoritismes que mai ha tin
gut envers altres sectors productius de Benicarló.

Si a això li afegim els greus incompliments, obviament
no realitzats, en aspectes esencials com la depuradora,
el nou centre de salut, la carretera de la costa, tant cap
a Vinaròs com a Peníscola, la cada més minsa arribada
de trens a Benicarló i la no construcció de l'abocador
mancomunat amb planta de reciclatge (amb el greuge
que resulta que el nostre Icalde siga el president d'a
questa àrea de residus), etc., ens n'adonem que el PP
benicarlando va escriure un programa electoral de cara
a la galeria. Certament en aquest cas al estar escrit els
hi ho poedem retraure i demanar-lis la responsabilitat de
la seua ineficàcia. Més, tenint en compte que han tingut
i tenen majoria absoluta ací, a la Diputació i a la Gene
ralitat. A la fi només paraules. Mundo ens té prou acos
tumats que les seues paraules se les emporte el ~ent. -

SERVEIS PÚBLICS
Millora zones verdes i
increment zones d'esbarjo.
No.
Sustitució il·luminació del
casc antic. Sí.
11'luminació Avinguda
Magallanes i Juan Sebas
tiàn Elcano. No.

CULTURA
Posada en marxa del Pro
jecte Museístic i Cultural.
Abans d'eleccions.
Recuperació drassanes de
la zona portuària per
Museu de la Mar o del Vi.
No.
Excavacions Poblat del
Puig i inici visites. Sí.
Reformes Conservatori Mu
nicipal Grau Mitjà. Sí.
Ampliació Biblioteca Muni
cipal i creació Arxiu Histò
ric. No.
Reformes al local de la
Banda de Música. Sí.
Desenvolupament espai
cultural de la Plaça Consti
tució. No.

ESPORT
Posada funcionament pisci
na i sala polivalent. Sí.
Campus diversos i Escoles
d'estiu. No.
Construcció Pista de Ciclis
me. No.
Construcció Pista America
na al Barranquet. No.

AGRICULTURA I PESCA
Remodelació Cambra
Agrària. Sí.
Campanyes prevenció
enfermetats al camp. No.
Pla d'adecentament de
camins. No.
Senyalització dels camins
rurals i partides. No.
Potenciar la Guarderia
Rural. No.
Adquisició de maquinaria

per arreglar cunetes i nete
jar carreteres. Si, encara
que la màquina no s'utilitze.
Reconstrucció de l'antic far
demolit per Ports de l'Estat.
No.
Eliminació del Mur del Port,
tanc per a l'oli usat. Par·
cialment.
Nova Llotja. En obres.
Potenciar i millorar imatge
productes de la mar amb la
Confraria. No.

MEDI AMBIENT
Posada en funcionament
Punt Net. No tardarà.
Abocador Mancomunat de
Residus Urbans i planta de
reciclatge. No.
Ordenança per al funciona
ment de l'abocador del
Camí Moliners. No.
Construcció depuradora.
No.
Neteja llits dels rius a
càrrec de programes
PAMER. No.
Obres evacuació aigües
Sant Gregori. No.
Dotar a la Basseta d'aigua
permanentment. Sí.

TURISME
Construcció del Passeig
Marítim Morrongo-Barran
quet. No.
Instal·lar nous punts d'infor
mació a les platges. Par
cialment.

COMERÇ
Completar la peatonalitza
ció i canvi d'il·luminació. A
mitges.
Posada en marxa de l'ofici
na AFIC. Sí.
Congelació de l'IAE i
exempcions canvi de titula
ritat. Sí, parcialment.

GOVERNACiÓ I
PERSONAL

Informatització projecte
Infoville. Sí.
Aumentar plantilla suficient
per dotar de més efectius
de vigilància rural. No.
Parada de l'Euromed i
increment trens de rodalies
amb Castelló. No.

JOVENTUT, FESTES
I FALLES
Incrementar recursos per a
les Falles. Sí.
Dotar d'un espai estable
per a les Penyes amb ser
veis adequats. No.
Facilitar l'ocupació juvenil
amb Escoles Taller. No.
Preparar nou projecte

Escola Taller per antigues
Drassanes, etc. No.
Potenciar Oficina Informa
ció Juvenil. No.
Dotar Povet d'una zona
d'oci. No.

HISENDA
Programa de gestió de
rebuts i facilitats al ciutadà
per pagar. No.
Reduir costos de gestió i
impagaments. A mitges.
Assumir la gestió catastral,
millorar el tracte. Parcial
ment.
Disminuir el recurs al près
tec. No.
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Les temperatures distorsionen l'inici de
campanya de la carxofa de Benicarló

El Consell Regulador pretén comercialitzar un 10% de la seua exportació a Ale
manya.

aEI CRDO 'Carxofa de Benicarló' ha realitzat esforços per a millorar la qualitat genè
tica dels fruits a partir de processos i plantes Tudela certificades. Així mateix ha obert
una línia de subvencions i un Pla de Millora en la Producció i Gestió de la Qualitat en
la superfície compresa en la denominació d'origen, que té la seua àrea de cultiu entre
les localitats de Benicarló, Càlig, Peníscola i Vinaròs.
al'lnstitut Valencià d'Investigacions Agràries (IVIA), al costat de la Conselleria d'A
gricultura va concloure en 2001 un estudi per a tractar d'eradicar la mort prematura
d'aquesta hortalissa i la disminució de la producció en què es trobava immersa.
aEI CRDO busca també l'obtenció de la Denominació d'Origen Comunitària que
Brussel'les haurà de dictaminar.

TEXT: jordimaura

FOTO: joancarlesadell

la present campanya de
recol·lecció i comercialitza
ció de la carxofa de Beni
carló s'ha vist distorsiona
da per les elevades tempe
ratures enregistrades al
mes de novembre, factor
climatològic advers per al
correcte tancat i apinya
ment de les fUlles de l'únic
producte amb denominació
d'origen de Castelló. Els
agricultors mantenen les
esperances davant de la
recent baixada de les tet}1
peratures, circumstància
que esperen s'accentúe i
prosseguisca en els prò
xims dies. El Consell Regu
lador de la Denominació
d'Origen (CRDO) de la car
xofa no està qualificant
amb el distintiu de màxima
qualitat aquests primers
fruits, que a pesar de tenir
pitjor imatge conserven
intactes les seues caracte
rístiques organolèptiques.
De prosseguir les tempera
tures més baixes d'aquests
dies, que ja arriben els 6
graus de mínima, la qualifi-

cació:'es modificarà i es
comercialitzaran a un preu
superior a l'actual.

A nivell comercial el cul
tiu de la carxofa genera
grans beneficis durant els
quasi 10 mesos de presèn-

cia de l'hortalissa i els agri
cultors tenen posades
grans esperances en la
producció prevista per a
enguany, que podria supe
rar les 14.000 Tn.

la carxofa suposa el

35% dels moviments
comercials de la Cooperati
va Sant Isidre i la seua
marca Benihort.

A LA CONQUISTA
D'ALEMANYA
Com va explicar el gerent
de la Cooperativa, Guiller
mo Edo, l'objectiu d'en
guany és aconseguir
comercialitzar un 10% de la
nostra exportació a Ale
manya. Fins al moment -al
marge del mercat interior
el 90% de la producció es
destina a la comunitat cata
lana i un 10% al sud de
França, on és molt aprecia
da. Una vegada consoli
dats aquests destins la
meta de la Cooperativa és
obrir-se un buit en el país
germànic.

La Veu de Benicarló
!J'J l''~~J;I ;:,J,.::Ir ,v!O-! l'*~ty

~Ul{!bmnJ[ljHt®gg~--~
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El candidat del Bloc a l'alcaldia de Beni
carló, José Luís Guzman, ha enviat una
carta bilingüe en I que comunica la deci
sió de presentar-se a les eleccions.

José Luís Guzman (Bloc)
envia una carta a tots

els ciutadans

dors temporalment de
xiquets en situació de risc
o desemparament per
existir problemes en les
seues famílies biològi
ques.

En l'actualitat l'associa
ció compta en Castelló
amb 31 famílies, cinc d'e
lies a Benicarló. En l'acte
d'AVAF es va abordar a
més la necessària forma
ció de les famílies educa
dores de la zona nord i la
seua preparació per al
moment de l'acomiada
ment dels menors en
règim d'acollida.

SENYORA directora de LA VEU,
Sóc la mateixa que li va escriure fa un parell de set

manes per a defensar la immensa tasca que està fent
Marcos Marzal en favor de la ciutat de Benicarló i que
vostés tant critiquen. Avui he vist a la televisió una per
sona que es queixava que al pavelló no tenen prou
aigua calenta i he pensat: abans que els de LA VEU el
critiquen, aniré jo per davant a defensar-lo. La gent ens
hem tornat molt còmodes i només ens queixem de baja
nades. Tothom sap que una dutxa d'aigua freda és el
millor remei contra els constipats. Això és una veritat
científica, alhora que un favor que fa Marcos Marzal a
tots els que gaudeixen de les magnífiques instal'lacions
esportives que ell i el seu grup han construït a la ciutat
de Benicarló. No contents amb una qualitat immillorable,
qualsevol dia demanaran una maquineta de café i cale
facció per a no gelar-se els garrons. Una mica de serie
tat, per favor!

Carmen Cerdà és psicòloga de l'Asso
ciació de Voluntaris de Acolliment Fami
liar de Castelló (AVAF).

TEXT: jordimaura

Benicarló comptarà amb
una seu de l'Associació

Valenciana de Acólliment

Més Marcos Marzal

Carmeti Cerdà i Luís
Gómez, cap de Protecció i
Inserció del Menor de la
Conselleria de Benestar
Social van anunciar a
Benicarló que aquesta
població comptarà en breu
amb una seu de l'associa
ció, cedida pel consistori,
una vegada reconeguda i
inscrita AVAF com a entitat
social.

El local servirà per a
atendre a les famílies aco
llidores i per a atendre als
possibles voluntaris acolli-

Cartes

•••••••••• jdt

"guanyar les eleccions
municipals i governar,
que no manar, perquè
Benicarló necessita un
projecte actual de ciutat
que siga més i millor en
tots els aspectes", una
idea que pretén desenvolu
par atenent "als 22.000
veïns busca'1t el millor
per a la ciutat des de la
legalitat i amb total trans
parència". Com ja fera en
l'acte de la seua presenta
ció oficial recalca la seua
voluntat que els benicarlan
dos "participen en la ges
tió del que és públic i de
tots".

El candidat confia en el
treball i la il·lusió del col'lec
tiu plural que conforma la
candidatura del' Bloc per
Benicarló i en la confiança
dels benicarlandos "en
aquest projecte comú".

FOTO: joancarlesadell

TEXT: jordimaura

És una carta bilingüe en la
que comunica a la ciutada
nia la seua decisió de pre
sentar-se a les eleccions
municipals de 2003 per
aquesta formació política,
via de comunicació amb els
electors inèdita fins al
moment en la població.
Així, el candidat transmet
amb la seua firma el seu
compromís de "treballar
des de l'honestedat i
l'honradesa amb l'objec
tiu d'ajudar a millorar
Benicarló" i de "escoltar i
consensuar les propos
tes i suggeriments que
se'm plantegen vingu~n
de qui vinguen".

En l'escrit Guzman afir
ma que la seua intenció és

7r BENICARlÓ
."J
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Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 360.

TEXT: ellector

Aquesta setmana van ben
sobrats, ni més ni menys
que un parell de temes de
la setmana perquè cadas
cú puga triar el que més li
agrade. Encara que apa
renta ser molt més interes
sant les reivindicacions
d'una gent que veuen com
se'ls pot escapar el seu
futur (Marxa Blava), l'edito
.rial s'ha decantat cap a la
visita dels turcs al nostre
poble. Tant de la redacció
de la notícia com del con
tingut de l'article no signat
que expressa -presumpta
ment- l'opinió de l'editor del
setmanari, es desprén una
bravada sarcàstica que no
vull deixar de comentar.
He tingut curiositat i he
buscat a l'atlas la ciutat de
Kusadasi, verificant que
realment existeix a la costa
turca i ben a prop de l'illa
grega de Samos. No sé si
els otomans se n'hauran
adonat de totes les coses
dolentes que s'anomenen
a la notícia, però del que
no tinc cap dubte és de la
qualitat dels àpats que
s'hauran cruspit tenint en
compte que la nostra pri
mera autoritat local ha

estat el principal amfitrió i
guia, segons que es des
prén de les dues fotos
publicades al seu setma
nari. Pel que fa a l'editorial,
veig que mantenen el to
combatiu i sense pietat que
sempre m'ha agradat.
Penso que això és el que
volem els lectors de LA
VEU, un compromís ferm i
decidit sobre els temes que
es tracten sense caure en
posicions febles només
pendents de quedar bé
amb tots sense molestar
els poders fàctics. Per a
això ja n'hi ha d'altres.

Sense solució de conti
nuïtat, acte seguit ens tro
bem amb la més clara
mostra de l'aposta que fan
els nostres governants pel
comerç local i l'aplicació
del Pla d'acció comercial:
el centre comercial "Costa
del Azahar". Em pregunto
si als nostres il· lustres visi
tants se'ls ha mostrat el
projecte i la marxa de les
obres. "Pose un centre
comercial a la seua
vida".

Es veu que al seus lec
tors els ha sortit la vena
escriptora, i ara totes les
setmanes tenen alguna
carta a la directora. Està

bé que es llancen a escriu
re, però reconec que és un
fenomen molt estrany, gai
rebé paranormal. Tants
d'anys sense publicar car
tes al director i ara comen
cen a aflorar com fongs.
Que no pare.

Quina tristor produeix la
imatge del monument al
llaurador decapitat. No puc
entendre quin goig pot pro
duir tustar una vegada i
una altra una figura huma
na de pedra per tal de tren
car-li el cap. Aquesta mena
de púrria s'hauria de dedi
car a escarxar-se el cap
contra les rodes de molí
que hi ha a una de les
rotondes de la carretera de
Càlig o furgar-se les orelles
i el nas amb les potes del
cranc que hi ha a la roton
da de l'avinguda Pala
Luna.

He llegit amb deler l'en
trevista a Manel Tomàs.
Arguments consistents que
deixen a l'alçada del betum
les declaracions i actes
folclòrics i populistes com
el que va muntar el Pp a
Sant Jordi. Els havia de
caure la cara de vergonya
de fer eixa mena de xarlo
tades electoralistes que
només aconsegueixen

augmentar la crispació i
l'enfrontament entre ciuta
dans.

Torna una altra secció
històrica, "carxofa i panis
sola". Ja veurem quant de
temps durarà. Jo vul sug
gerir que es recuperen
aquelles imatges que
acompanyaven abans
aquesta secció i que la
feien més atractiva.

Només vaig acabar de
llegir "Els dies gloriosos"
em vaig proposar anar a
comprar-me el llibre que
comenta San Abdón. Això
sí que és fomentar la lectu
ra. Ben aviat "Soldados de
Salamina" estarà entre les
meues mans. Gràcies pel
consell.

Nova desaparició de
Tolito. No ens deixes,
home.

No he trobat la crònica
del Povet.com.

Faça fora els del futbol.

L'ESPIFIADA DE
LA SETMANA
Qui és el de la foto de la
pàgina 5? Joan Carles
Adell? Teo Masip? O una
tercera persona? Podria
ser un lIogatari d'una casa
rural? Misteri.

~
ESTELL.ER IMPORT

Entrada taller: Pg. Febrer Soriano
Exposició: Avda. Magallanes, 1

Tel: 96447 17 08 . Benicarló

AUTO ESTELLER

Ctra. N 340, km 142
Tel: 96440 07 68 . Vinaròs

SER
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La campanya finalitzarà el pròxim 12 de
desembre.

SÓN 10.000
El dissabte 30 a les 21.30 hores tindrà lloc a Marina
Benicarló el sorteig final d ela campanya "Són
10.000" organitzada per la Unió de Comerços. "Des
de primeres hores de la tarda s'hauran instal.lat
diferents atraccions infantils i un escenari on tin
dran lloc actuacions muscials", diu María Luisa
Martínez, presidenta de la Unió de Comerços. "Si no
està present el guanyador del sorteig, se'l telefo
narà a través d'un sistema que també es podrà
escoltar per megafonia. S'esperaran cinc tons i,
si no contesta, se n'extraurà un altre tiquet", diu
Martínez.

El Patró Major de les confraries de pescadors de la
província de Castelló i responsable de la confraria de
Benicarló, Salvador Orera, ha assegurat que el Medi
terrani no està exempt de probabilitats d'accidents
com l'ocorregut en les costes de Galícia. Orera, en
declaracions a Ràdio Benicarló, va declarar que
"s'han de posar tots els mitjans per a evitar que
ocórrega un accident d'aquesta magnitud en el
Mediterrani atés que el desastre seria major".
Segons el patró de les confraries de pescadors
"veiem embarcacions que intercanvien cru en
alta mar", una pràctica prohibida.

Orera considera necessari un increment en la
seguretat marítima, encara que no ha d'anar
necessàriament centrada en els pescadors de les
nostres costes. "Els inspectors de terra se centren
en el pobre mariner que ha de guanyar-se la vida
mentre que no agarren mai a qui fa pirateria en
alta mar". Per a Orera el desastre en l'Atlàntic "el
pagarem al Mediterrani", unes conseqüències que
ja s'han deixat notar amb l'obligatorietat de "doblar
les basses salvavides i altres mesures de segu
retat que no necessitem ja que la temperatura de
la nostra mar no és de 8 graus, sinó de 18 o 20 de
mitja", aspectes que poden tenir conseqüències
com "haver de deixar mariners per a incorporar
aquelles mesures que ens obligaran a adoptar".
Per a Orera "l'administració no s'adona que no és
el mateix, no està encertada", va dir.

L~ ~

CRU EN ALTA MAR

r----------------------,

risc, i una pràctica de
risc seriosa és una rela
ció sexual amb penetra
ció sense la barrera ade
quada, que seria un pre
servatiu".

Pel que fa a les activi
tats, estan especialment
dirigides al públic juvenil.
En aquest sentit, es realit
zaran tallers de prevenció
el dijous i el divendres per
als alumnes de quart
d'ESa, taules informatives
en els diferents centres
educatius tant per a l'alum
nat com el professorat, una
representació teatral i
diversos seminaris.

TEXT: noemíoms

S'inicia a Benicarló la
campanya contra la Sida

FOTO: joancarlesadell

Conferències, tall~rs, taules informa
tives o representacions teatrals són
algunes de les activitats que s'han
programat amb motiu de la celebra

ció del dia mundial contra la sida

La campanya fa especial
incidència en les mesures
de prevenció i és que si bé
les principals vies de con
tagi sempre havien sigut
les xeringuilles, en l'últim
any s'ha detectat que més
del 40% dels casos de sida
s'han produït per transmis
sió sexual. És per aquesta
raó, que segons la doctora
Pilar Ors, doctora del Cen
tre de salut públic de l'àrea
1, "no hi ha col·lectius de
risc sinó pràctiques de

SOCIETAT
Pàgina 7
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Els antics alumnes de La Salle celebren 1'1 de
desembre la seua assemblea anual

L'Associació d'Antics Alumnes de La Salle de Beni
carló celebrarà diumenge que ve, 1 de desembre, la
seua jornada anual, en la que celebraran l'assem
blea general ordinària. En la Llar de La Salle, que ha
escomés recentment obres de millora, es reuniran
els socis i simpatitzants per a recordar el seu pas pel
col'legi i retrobar-se amb els que van ser companys
de pupitre. Un dels moments més emotius vindrà
amb l'entrega del guardó de la insígnia d'or de l'en
titat, que en aquest 2002 s'atorga a Gabriel Cerda
Lores, com a persona destacada en l'àmbit de l'as
sociació i president de l'entitat quan es van mam
prendre les obres de construcció de la Llar La Salle,
a més de la recordada banda de cornetes i tambors.
La Jornada Lasaliana començarà amb l'habitUal
desdejuni amb xocolate a l'estil de Sant Nicolau, i
conclourà amb un dinar de germanor al restaurant
Rosi.

José María Fibla
Dissenya el cartell de l'Estel
del Callet 2002

carló abans del seu derroca
ment i la seua tradició mari
nera i exportadora. L'obra
serà sortejada entre aquells
adquirents de bitllets -que
s'han posat a la venda per 2
euros- "i pretén paHiar la
situació econòmica en la
que es troba l'entitat des
prés que la Diputació de
Castelló inexplicablement
no haja concedit la subven
ció i la mala entrada enre
gistrada en la segona
representació del passat
any a causa de la neu i les
baixes temperatures",
segons va explicar José Luís
Guzman, Síndic Major de
l'entitat.

La representació d'en
guany serà els dies 14 i 15 de
desembre i serà l'última edi
ció dirigida per Josi Ganzen
müller.

El benicarlando José María
Fibla, és l'autor del cartell
anunciador de l'Estel del
Collet 2002, representació
nadalenca que involucra a
400 persones i la pràctica
totalitat de les entitats cultu
rals del municipi. L'autor, en
un acte celebrat en els salons
de la Caixa Rural, va reivindi
car un espai per al disseny i
va demanar un esforç per
valorar als professionals i els
seus treballs. L'obra de Fibla
mostra un Àngel sobre María
i Sant Josep sobre un fons de
textures i colors ocres.

Així mateix el pintor José
Antonio Caldes va donar una
obra realitzada en carbonet
que retrata la llotja de Beni-

TEXT: jordimaUra
~~~~

FOTO: jcadell
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L'Estel del Collet troba creatives solucions per a sortir de la crisi econòmica creada
ambla negativa de la Diputació a concedir-los una subvenció
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Opinió

Carxofa i panissola

LA CARXOFA
Cada dia Alambor ens sorprén. Llibres i més
llibres. l' llibres bons. La carxofa ben torrada
és per a aquesta associació que s'està Ilurnt
i de quina manera en la seua tasca editora.

LA PANISSOLA
Una panissola apegalosa par al Sr. Moliner

que després de no sé quants anys per Valèn
cia ara, que venen eleccions, ens promet poc

més del 10% d'un nou Centre de Salut.

•••••••• • laVeU

:1 Convent de Sant Francesc
nostrarà com era la vida allí

:onvent de Sant Francesc de Benicarló immers de ple en les
lS de restauració i remodelació del seu entorn es convertirà en
lotent focus cultural en acollir el Museu de la Ciutat, un centre
:locumentació i biblioteca històrica, sales d'exposicions i una
)sa sala que mostrarà la vida de l'Orde Franciscana en el Con
:, que va ser alçat en 1563.
a tècnica del projecte museístic, Ana Meseguer va presentardi
:lres passat a la Caixa Rural, el futur centre cultural dins del cicle
onferències "Recuperem el nostre patrimoni", on s'abordaran
:listintes obres executades així com els principals canvis en la
~ concepció. La Capella es convertirà en un centre polifuncional,
lS podran realitzar projeccions cinematogràfiques, cursos d'es
:onferències i activitats musicals. Així mateix servirà de punt de
!pció i lloc de projecció del vídeo Benicarló tercer mil'leni,
,ntment presentat.

Una revisió de l'Avar

L'aigua no sols causa recels entre la classe política. L'a
daptació de la Companyia de Jordi Bertran de l'Avar de
Molière va mostrar d'una manera original ahir a Benicarló
a un personatge que canvia el seu paper acaparant aigua
en comptes de diners. L'obra teatral, que va comptar amb
un ple absolut, va transmetre un missatge ecològic sobre
el problema creat amb l'aigua per usurers i especuladors.
La posada en escena va consistir en dos personatges
convertits en aixetes, acompanyats de canonades i draps
com senzills però eficaços recursos dalt l'escenari. L'obra
pretén una reflexió, informa Jordi Maura.

~~-----------------------------------------------,
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Alambor aborda els dèficits de
l'Acadèmia Valenciana de la Llengua

El professor de la Universitat de València, Abelard Saragossà, va desgranar a Beni
carló els principals dèficits de l'Acadèmia Valenciana de la Llengua (AVL).

TEXT: jordimaura

FOTO: joancarlesadell

Així va abordar les com
petències del ens en aque
lles relacions transversals
amb altres acadèmies de
l'estat i la possibilitat de
crear vincles amb altres
ens amb problemàtiques
semblants al valencià.
Entre aquells aspectes en
què l'AVL adoleix d'autori
tat, el científic va citar la
impossibilitat de fer complir
la llei amb les competèn
cies que disposa en l'ac
tualitat. Així va recordar
que la Llei d'Ús i Ensenya
ment del Valencià complia
dissabte 19 anys i està en
molts aspectes sense

explotar ni ha sigut desen
volupada pels respectius
governs autonòmics que hi
ha hagut en aquests anys,
principalment per la poca
decisió a estendre i afavorir
la normalització lingüística.

La conferència d'Abelard
Saragossà, a la que va
assistir Josep Lluís Domé
nech (AVL) seNeix de colo
fó al cicle de xarrades en
homenatge a les Normes
de Castelló, que complei
xen enguany els seus 70
lustres de vigència. Alam
bor e~' troba immersa en
aquests dies en l'organitza
ció dels Premis Alambor,
que es lliuraran al llarg
d'una sopar-gala prevista
per al pròxim 6 de desem
bre.

Abelard Saragossà i Josep, Lluís
Doménech van parlar de la llengua

Presentació dels Premis

TEXT: ximobueno

L'Associació recorda que
el dimecres va celebrar la
Roda de Premsa de la
Presentació Oficial de la
Festa de Lliurament dels
Premis Alambor i d'Home
natge, que tindrà lloc el

proper dimecres diven
dres 6 de desembre. Va
tenir lloc a la Seu Social
de l'Associació Cultural
Alambor, Casal Municipal
núm. 95.

En aquesta roda de
premsa es va presentarar
el butlletí d'aquest Lliura
ment del Premis Alambor

(XIV Premi de Narrativa,
X Premi d'Investigació
Idiomàtica i III Premi d'In
vestigació Històrica) i
d'Homenatge que com ja
sabeu rebran aquesta dis
tinció: Joan Solà (àmbit
científic); Xarxa Teatre
(àmbit cultural); AC L'Es
tel del Collet (àmbit cívic)

i Àngel Alonso (Pitxi Alon
so) (àmbit esportiu;) i
també comptarem amb la
presència de l'escriptor
convidat Jordi L1evina,
col'laborador de Catalun
ya Radio i TV3·i guanya
dor l'edició de 1996 dels
nostres Premis de Narrati
va.
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La inversió ha ascendit a quasi
90.150 euros

Fabra firma el convenf'per
a posar en marxa el punt

net aturat fa dos anys

josepsanAbdon

o

Xoriços contra la màfia

Llibres

JMSQ@ono.com

EMPRESA PIROTECNICA DE LA ZONA EN
PLENA EXPANSiÓ NECESSITA PERSONAL

-Incorporació immediata
-Formació a càrrec de l'empresa

Tel. contacte: 96447 11 19

lUIS VALERA. Atracos S.L. yotros relatos.
Ediciones Brosquil, València. 2002. 214 pàgs.
PREU: 12 euros.

HI ha ètica entre els delinqüents? Hi ha lladres bons i lla
dres dolents? Aquests són alguns dels interrogants que
ens planteja la lectura de Atracos S.L. y otres relatos de
l'autor valencià Luis Valera, recull de sis narracions de
l'anomenat gènere negre.

La més extensa de totes, és gairebé una novena
curta, dóna títol al llibre "Atracos S.L.", i ens presenta el
cas d'una empresa de seguretat a la que les vendes no
li van molt bé i per la qual cosa decideixen contractar un
parell de delinqüents per a que facen alguns robatoris
en urbanitzacions d'alt standing, per a crear un clima
d'inseguretat i fer que la gent es decidesca a augmentar
la protecció de les seues cases i per tant que l'empresa
puga sortir de la seua crisi, tot era anat bé si no era estat
perquè Evaristo i Goyo - que així s'anomenaven els lla
dres - en un dels xalets assaltats no s'eren trobat un
parell de borses de cocaïna; per aquest motiu es veuran
perseguits per una poderosa banda de traficants de
droga, que utilitzen expeditius mètodes violents sense
cap mena de consideració.

L'autor ens presenta per tant dons móns enfrontats,
d'una banda un parell de xoriços que semblen trets del
món de la picaresca, porten una vida miserable però
tenen un cert codi ètic, no emprar mai la violència, o
refusar el món de la droga, - la cocaïna se l'emporten
per a evitar el seu consum i no per a lucre personal -; i
front a ells es troben gent sense cap escrúpol, l'únic
valor és enriquir-se el màxim possible de la manera que
siga, de vegades amb una aparença d'honradesa.'.

L'esquema es repeteix, més o menys, en la resta de
narracions. Luis Valera demostra haver assimilat molt bé
la lectura dels grans mestres del gènere, i que la ciutat
de València és un escenari propici per a situar aquest
tipus d'històries. Tanmateix els finals de les històries són
de vegades massa precipitats, i els personatges sem
blen trets més de la literatura i del cinema que no de la
vida real, però això importa poc, l'autor pretén única
ment entretindre el lector, fer-li passar una bona estona
i això ho aconsegueix de sobra.

•••••

abandonat circumstància
que va motivar les críti
ques de l'oposició. El
PSOE va denunciar
recentment a través de
l'edil Ramon Compte l'es
tat d'abandonament en
què es trobava i la paralit
zació del seu funciona
ment després del tanca
ment comercial de l'em
presa constructora, retard
imputable a que l'ens pro
vincial no havia realitzat la
cessió.

El punt net "arreple
garà residus tòxics i
perillosos domèstics
com a paper, cartró,
tetrabrics, vidre, PVC,
piles, plàstics, medica
ments, metalls, fluores
cents, runes, olis de
càrter, etc".

Així mateix el president de
la Diputació va anunciar la
imminent adjudicació de
les plantes depuradores
de Peníscola, Vinaròs i
Benicarló i va recordar
que abans que concloga
l'actual legislatura tots els
pobles de menys de 5.000
habitants de la comarca
tindran una efectiva depu
ració de les aigües.

El punt net de Benicar
ló disposa des de fa
mesos de llicència d'acti
vitat per a la seua posada
en marxa, a pesar d'a
questa circumstància en
els últims mesos mostra
va un aspecte descuidat i

El president de la Diputació, Carlos
Fabra i l'alcalde de Benicarló, Jaime
Mundo, van rubricar a Benicarló el
conveni de cessió del punt net que la
Diputació ha construH a Benicarló i ha
suposat una inversió de 90.150 euros.

TEXT: jordimaura

FOTO: joancarlesadell
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Pa id o·òg·c acional.
ns e t ú ic i3)

La Marxa per l'Ebre a la Mediterrània arribà a València el dissabte 23 i fou rebuda
per centenars de persones.

TEXT: perebausà

L'ajuntament del cap i casal
es negà a cedir-los allotja
ment i hagueren de passar
la nit a Alzira. Mentre, 1500
empresaris valencians
recolzaven al Palau de Con
gressos de forma "inequí
voca" el PHN i el partit
popular i el seu candidat. El
diumenge 24 hi hagué l'es
perada manifestació sota el
lema "Marjals, deltes i rius
vius, no al PHN". Tant el
nombre de participants com
la seva valoració depèn
molt del mitjà de comunica
ció o font consultada. El
nombre oscil·la entre els
5000 de la guàrdia urbana i
els 100.000 dels organitza
dors; una xifra realista ani
ria entre deu i cinquanta mil
participants. El president
Olivas considerà la mani
festació un fracàs i valorà
positivament la indiferència
i civisme mostrat per la ciu
tat envers la protesta. Els
organitzadors han ressaltat
la gran participació de
valencians i valencianes
superant la crispació creada
des del partit popular.
També han valorat que, grà
cies a la protesta d'aquests
dies, s'ha obert al País
Valencià un debat sobre la
gestió de l'aigua i el seu
consum, amagat fins ara pel
pensament únic construït
per la dreta valenciana. Tant
els socialistes com els
nacionalistes valencians,
que per fi han parlat, "ara"
demanen un debat tranquil i
basat en arguments racio-

nais i científics. Cal conèi
xer la posició de la comuni
tat científica sobre el PHN
per a poder formar-se una
opinió racional i conse
qüent.

L'Es.tat Espanyol va
subsêriure la Convenció
Ramsar -conveni mediam
biental internacional per a la
protecció de les zones
humides- el 1982 Fins l'ac
tualitat, en el Llistat de
Zones Humides d'Importàn
cia Internacional s'han ins
crit 38 zones de l'estat. Una
part del Delta de l'Ebre és el
Lloc Ramsar núm. 593. El
juliol de 1999 el Secretari
General de la Convenció
envia una carta al MIAM
davant la preocupació per la
conservació del Delta de
l'Ebre, causada pel PHN i el
transvasament. Es constituí
una Missió Ramsar d'As
sessorament que visita l'in
dret el setembre de 2000.
En les conclusions s'estimà
que el PHN podria tenir un
"sever impacte" sobre el
Delta de l'Ebre.

En les primeres jornades
catalanes sobre la "Nova
Cultura de l'Aigua" celebra
des a Barcelona el febrer de
2001, més de 200 experts,
la majoria professors i
catedràtics d'universitats

espanyoles, van signar un
manifest de refús al PHN
al'legant raons econòmi
ques i ecològiques. Mostra
ven la gran irritació causada
per la negació del MIAM a
fer públics els estudis enca
rregats i pagats per aquest
ministeri a més d'un cente
nar d'experts, tal com
explicàvem a l'article de la
setmana passada. També
demanaren al govern més
temps per debatre de forma
serena i pública el PHN.

Prop de cent professors
universitaris d'hidrologia,
economia, ecologia... ,
enviaren una carta al Parla
ment Europeu denunciant el
PHN el novembre de 2001.
Afirmaven que el PHN no
respon als principis i objec··
tius de la Directiva Marc
d'Aigües d'Unió Europea,
que segueix l'estratègia
antiquada d'increment de
l'oferta d'aigua sota les
expectatives de les subven
cions europees i que la
comunitat científica de l'es
tat ha sigut marginada en
l'elaboració del PHN.
També que no s'analitzen
les causes de l'escassetat,
que s'afavoreix la demanda
fomentant un desenvolupa
ment insostenible del litoral
mediterrani i que el PHN
fomenta el desequilibri terri
torial entre la costa i l'inte
rior. Un dels signataris de la
carta fou Miguel Angel Este
ve, catedràtic d'ecologia de
la universitat de Múrcia. Per
les seves investigacions
sobre els regadius il-legals
de la regió de Múrcia ha

sigut titllat d'antimurcià pels
mitjans regionals i pel propi
vicepresident autonòmic.
Sembla que la llibertat de
càtedra ha d'estar sotmesa
a "l'interès general" en la
millor tradició del Macartis
me americà, denuncià el
professor Esteve. Membres
del govern murcià també
pressionaren TVE per a que
la redacció de Línea 900
rectifiqués el seu programa
"Sed de golf'.

El III Congrés Ibèric
sobre la Gestió i de l'Aigua,
celebrat a Sevilla del 13 al
17 de novembre d'enguany,
reconeix la necessitat de
reorientar les polítiques
hidrològiques seguint els
principis emanats de la
directiva europea d'aigües:
no deteriorament dels eco
sistemes aquàtics, partici
pació social i transparència
en la política d'aigües i
recuperació íntegra dels
costos. El Congrés consi
derà preocupant la
divergència entre el PHN i
la legislació europea i els
greus efectes del transva
sament de l'Ebre sobre la
conca cedent d'aigua. El
MIAM fou convidat en diver
ses ocasions a participar en
aquest congrés científic
però es negà a fer-ho.

El debat sobre el PHN
s'ha obert al País Valencià i
cal realitzar-lo sobre bases
científiques. En democràcia
les lleis no son irreversibles
com asseguren els senyors
Aznar ¡ Camps. Una llei es
pot canviar per una altra llei
igualment democràtica.
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Dissabte tindrà lloc la presentació
d'un llibre sobre la Guerra Civil de
Francesc Delcastillo i Joan Gregori

L'escriptor local Jaume Rolíndez va·
presentar "Juguem a Cucassela" que
inaugura la coHecció infantil d'Edi
cions Alambor.

Jaume Rolíndez inaugura
la Biblioteca Infantil

Cucassela

Opinió

Maquillatge portuari

EL mussol des de fa anys ve comprovant que tots els
nostres governants pateixen d'una malaltia, no sap si
congènita o no, que els afecta en la seua normal apatia
de gestió, i que no és altra que més o menys cada qua
tre anys els fa apuntar-se a cursets accelerats de maqui-
llatge de fisonomia ciutadana. ..

El mussol està constatant que 'a'ra qUe- hi som a
menys d'un any per a les noves êleccions electorals els
populars s'afanyen a emprendre qualsevol tipus iniciati~

va, vinga o no a compte, per fer vore que ells sí que es
preocupen per Benicarló, perquè són benicarlandos de
soca arrel, i no com els de l'oposició que critiquen
només per criticar.

El mussol va observar com abans de festes d'agost el
consistori emprenia el canvi de la tanca obsoleta i aban
donada que delimitava el Passeig del Marqués amb el
Port, segurament no perquè algun dels seus trams esta
ven a punt de caure sinó perquè aquesta barana de for
migó donava una nefasta impressió als turistes del
meravellós nou port esportiu que el PP ens han regalat
aquesta legislatura,

El mussol però creu ja una mica exagerat que els
governats desitgen millorar encara més la visió d'aques
ta magnifica infrastructura portuària amb l'eliminació ara
de la menudeta zona verda que hi havia en aquest pas
seig entre palmeres per substituir-la només amb pavi
ment per augmentar així l'espai de passeig i millorar
l'accés als ponts medievals que uneixen ciutat amb els
locals de festa i gastronomia. .

El mussol considera que un cop més els nostres polí·
tics han demostrat poca estima pel medi natural ciutadà
i per això no han tingut cap remordiment de consciència
de posar als seus operaris a traure a base de pic i pala
i excavadora els trams d'espais plantats de baladre
entre palmera i palmera, sort que no les haguen tret
també a elles, i a canvi ens han posat unes rajoles per
fer més gran la vorera facilitant que els conductors
puguen ara gaudir més del fabulós espectacle del port
esportiu sense haver de baixar del vehicle.

El mussol esta convençut que en el programa electo
ral del PP figurarà com una gran actuació per' a Be'ni
carló aquestes obres, però no reconeixerà mai que no;
era necessari eliminar els espais verds sinó més bé:
tenir-los ben conservats al llarg de tot l'any, ara bé pot--i
ser aquesta actuació només ha estat motivada a la crisi'
econòmica municipal per estalviar-se així uns quants'
euros en el seu manteniment anual: podes. regs, neteja;
de males herbes, eliminació de pugó, etc. ja no seran
mai més necessàries, com ja han fet a molt llocs del:
poble.

••••••• • elmussol

cions de Jaume Rolíndez i
Garayoa (Iruña), escultor i
creador plàstic que treballa
amb materials de rebuig.
Aquest professor d'Institut
ha participat en exposi
cions a Barcelona, Caste
lló, Madrid i València. A la
presentació del llibre, que
va estar conduïda per Josi
Ganzenmüller, van acudir
bona part dels represen
tants socials de Benicarló.

Dissabte que ve tindrà
lloc la presentació d'un lli
bre sobre la Guerra Civil
en format entrevistes, els
autors de la qual són Fran
cesc Delcastillo i Joan
Gregori.

El llibre suposa una aven
tura orientada a trobar la
sensibilitat i sentir la creati
vitat en les paraules i
colors. Aquest escriptor és
autor d'obres com "Des de
la Tossa", "L'Estel del
Collet", "Tu" i "N'hem de
parlar, Roser" que van ser
Premio Vila de Nules i
"Benicarló, país de cadufs"
i ha engreixat en els últims
anys la vasta nòmina d'ac
tius culturals en valencià
de Benicarló.

AI text l'acompanyen
unes cuidades il'lustra-

TEXT: jordimaUra

FOTO: joancarlesadell



FUTBOL
SALA

Iaveudebenicarlo

Finques Olesa 4
Povet.com 6

ESPOR1"S
Pàgina 14

Els pupils d'Andreu Plaça van patir molt aquesta vegada per aconseguir la victòria.

TEXT: zonaesport

Va ser un partit difícil, en el
que el Finques Olesa va
pressionar amb força i va
dominar el marcador
durant tot el partit, fins als
minuts finals en els que el
Povet ha aconseguit supe
rar el desavantatge. Héctor
inaugurava el marcador en
el minut 8, cosa que presa-

giava el domini local enca
ra a pesar del gol de Caba
nas en el 12. El Povet no
va gaudir de molta sort
durant el partit, però final
ment va aconseguir supe
rar-se crant oportunitats
durant tot el partit, però
l'esfèric es resistia a entrar
en la porteria. Això, i el bon
joc de l'Olesa, van propi
ciar que els locals s'impo
saren en la primera part,

arribant al descans 3-2.
Però la ratxa poc afortu

nada de la primera part va
canviar per al Povet a la
segona. A falta de vuit
minuts, el Povet.com ha
tirat tota la carn en el rosti
dor i ha aconseguit remun
tar un resultat que els
donava el partit per perdut.
Perdent 4-2 en el minut 35,
els del Baix Maestrat han
empatat i superat a l'Olesa

de mans de Chelete en el
mateix minut i a falta d'un
per al final, el Povet.com
ha acabat guanyant-se la
victòria no sense un impor
tant esforç físic. Un encer
tat Moya llançava en el
minut 39 el baló a la porte
ria després del rebuig del
porter a un doble penal. I
en el minut 40, el mateix
Moya marcava el sisé gol
de la victòria.

I NATACiÓ I Deu nedadors enceten
la nova temporada

Els alevins i infantils del CNB van iniciar la temporada a Onda.

TEXT: cnbenicarló

Passats dissabte i diumen
ge, 23 i 24 de novembre de
2002, els nedadors i neda
dores alevins i infantils del
CNB, donaren comença
ment a la temporada 2002
2003, desplaçant-se a la
ciutat taulellera d'Onda.

Van ser un total de 10

BÀSQUET

nedadors, repartits en 6
alevins masculins, 2 aleví
femenines, 1 infantil mas
culí i 1 infantil femení.

El dissabte es nedaren
les següents proves: per
als alevins, tant masculins
com femenins, 400 metres
estils i relleus 4x1 00 lliures,
i per als infantils la prova
era de 100 papallona. El
diumenge solament com-

¡ATLETISME\

petien els infantils i la prova
era de 1500 metres lliures.

Les dues jornades van
ser maratonianes, tant per
la gran quantitat de neda
dors com per les· proves i
les condicions de les gra
deries de la Piscina Munici
pal d'Onda on no hi ha lloc
per seure.

Els propers esdeveni
ments que està preparant

NATACiÓ

el Club per a aquest mes
de desembre de 2002 són:

Dia 1, els benjamins es
desplacen de nou a Caste
lló.

Dies 14 i 15, els alevins i
infantils de tota la província
neden a la nostra Piscina
Municipal.

Dia 29, Copa de Nadal a
les 12 hores al port espor
tiu de la nostra localitat.

Per manca d'espai, resu
mim la derrota del Club
Bàsquet Benicarló a Caste
lló, la participació al Cross
Ciutat de Vinaròs del Club
Atletisme Carns Ros i la
prova d'Onda de natació
amb tres imatges. A més,
recordem que el POrt de
Sagunt va supera2
r per 39 a 27 el Stil Viven
da Benicarló d'hanbol.
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Un energumenli llença un cap de ,porc -guisat, això sí- a Figo, un altre impresent~!"

ble tracta de fer blanc sobre l'extrem portugués amb una ampolla mig plena de JB i
centenars de, monedes, entrepa'ns i envasos d~ plàstic i llanda poblen els córners del
C~mp Nou i surt el senyor Gaspart p~rla tele i diu que, realment, no ha passat res.'

1a REGIONAL CADET
Benihort 111 Nulesl'
Nomésvà tenir un poc d'interés la primera part.
1a 'REGIONAl:'INFANTIL '
Benihort 51 Nules 2
S'esperava amb preocupació la visitadè l'infantil del
Nules, que s'està mostrant com un equip irregular. El
Benihor va remuntar, informa Gregorio Segarra.

TEXT: rodolfoserrano
pacodelcastillo

Manuel Fraga se'n va a
matar conills a Toledo en
plena crisi del Prestige i té
la gosadia de negar-ho
adduint que ell no va dispa
rar ni un tret. L'inefable
Arias Cañete fa unes decla
racions, tan bones com les
de Sancho Rof i el bichito
de la colza que queia al
terra i es matava, autofelici
tant-se per la seua eficièn
cia per haver aconseguit
que l'enfonsament del
petrolier no provocara una
marea negra. I no passa
res, tots tres es queden tan
amples; la catadura moral
d'aquests personatges
queda ben retratada en la
seua desvergonyida mane
ra de procedir. Cap dels tres
ha tingut la sensatesa de
reconéixer que no ha sabut
estar en el seu lloc i, natu
ralment, a cap dels tres se li
ha passat pel cap la possi
bilitat de demanar-li discul
pes a ningú. Aquest és el
respecte que els mereix la
gent que amb el seu vot els
ha posat on són.

Afortunadament no tot el
món té aquesta capacitat
d'enduriment facial i per ací
baix encara queden perso
nes. Simplement persones
que saben que ho són. Ve
al cas tot aquest preàmbul
per unes emotives declara
cions que va fer l'exentrena-

dor del Benicarló en el pro
grama televisiu de Gregorio
Segarra. El senyor López
Heredia no va parlar mala
ment de ningú, ni de les
extravagàncies de la direc
tiva, ni d'un sector del públic
que el va qüestionar des del
primer dia, ni d'alguns juga
dors que ens han decebut a
tots tant humanament com
esportivament, de ningú.
Amb l'únic que es va posar,
i perquè el tenia davant, va
ser amb l'exsecretari tècnic
Domingo Navarro. Conduc
tes d'una dignitat tan mani
festa com aquesta en el
món de l'esport, en el món
en general, són allò que en
deia Cervantes "extrañas
figuras". López Heredia no
només va tindre la persona
litat de comportar-se com
un cavaller sinó que en la
seua darrera intervenció
davant les càmeras, amb
unes paraules que sonaven
sinceres, va demanar dis
culpes a l'afició benicarlan
da Ua veu vosté quins altres
aquests, l'afició benicarlan
da) per no haver aconseguit
les metes que s'havia fixat a
principis de temporada. No
sé quina nota se li hauria de
posar a aquest home com a
entrenador -no n'entenc de
futbol, però estic segur que
hauria de ser millor que el
que demostren les xifres-,
però com a persona l'ex
cel·lent no li'l pot llevar
ningú. I mentrestant, perso
natges com Gaspart, Fraga

o Cañete es veuen passar
la vida des de la seua torre
d'ivori.
Però la vida continua i l'ago
nia del Benicarló, també.
Diumenge passat, al camp
del Benicàssim, ens van
clavar cinco goles como
cinco soles. La darrera
vegada que vam patir una
humiliació d'aquestes va
ser fa dues temporades
contra el Borriol. No passa
res, ja estem curats d'es
pant. La premsa provincial
de Castellón y provincia es
referia al matx (derbi provin
cial, naturalment) amb
expressions com aquestes:
"El equipo local no
encontró oposición en un
rival que no demostró
nada ofensivamente" o
"Parecía que los visitan
tes iban a tener mas pre
sencia en el derbi a partir
del gol, pero ese intento
por remontar fue simple
mente un espejismo" o
"El Benicàssim jugó a pla
cer" o, encara, "El conjun
to rojillo continuó con su
desorientación en la recta
final". Què n'hem de fer.
Les xifres del nostre CDB
en aquest primer terç de

temporada resulten ,ben
explícites. Anem tercers per
la cua, directament classifi
cats per baixar a primera
regional, d'onze partits
n'hem guanyat dos i n'hem
perdut vuit i som l'equip
menys golejador del cam
pionat amb només sis dia
nes.

Diumenge vinent ens
visitarà el San Pedro, cuer
des del primer dia, ~mb

només dos punts i que està
entrenat per un vell cone
gut, el senyor Palatsí. El
senyor Palatsí, n'estic éon
vençut, és un dels causants
de la situació esportiva que
arrossega el Benicarló des
de fa molts anys. El presi
dent Daniel Domingo li. va
confeccionar una plantilla
per jugar la promoció d'as
cens a segona B i vam aca
bar gairebé desfent l'equip.

Ja se m'ha acabat l'espai
i se m'han quedat un munt
de coses a dir. Els reforços
fantasma, un porter que ha
vingut a la nostra comarca i
que el volien fer jugar de
davanter centre, la història
del senyor Palatsí. .. però és
que l'amo m'ha dit que no
me'n passe.



EL CÒMIC DE XAVIER BURRIELI
OOOObreeesss ...

Apart de les que ja teniem
abans...

els carrers tollats, el transit en fi, un desastre!!
liot, les boreres trencades del
pes de les grues...

Quan s'arrimen les eleccÍons
surten fes obres com rovellons
amb la pluja. t---:===~-----t

Prepareu-vos perquè
Benicarló està en...

Vas pel carrer' ¡ has ci' esqui
var munts d'arena, reixes,
totxos...
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